
Scénář k rozhlasové reportáži – Martin Škalda  

Pan Martin Škalda se narodil na Praze 4 v roce 1950. Ve svých 18 letech se 

přestěhoval na Prahu 3 na Žižkov. 

Já jsem bydlel na Zelené lišce, byly to takový 2 dlouhý cihlový bloky a mezi tím 

byl park, takže jestli můžu za sport považovat, že jsme hráli na četníky a lupiče 

jo? Nebo na babu, na schovku a nebo jsme prostě běhali a závodili. 

Dětské hry vystřídalo dospívání v totalitní společnosti. Ta pro něho byla denní realitou, 

kterou musel přijmout. S nadhledem vzpomíná, jak se naučil v takovém prostředí žít.  

Já jsem za totality neměl výrazný problémy, protože jsem prostě nevystrkoval 

hlavu, jo? Je to asi tak asi jako by se ryba narodí do vody, ta prostě přijme to 

prostředí tak jak je a nepřemýšlí o tom, jak by se dalo žít na suchu. A já jsem se 

prostě narodil do totality. 

Byl také nadšený sportovec a na krátkou dobu vstoupil i do vodáckého klubu Slavia 

Praha. Jeho vzorem byl v té době olympionik Jiří Čtverečka, který vynikal v rychlostní 

kanoistice. 

Táta byl vášnivý vodák, vzal mě na loď a to mě samozřejmě chytlo. 

Od té doby, co ho k tomu přivedl otec, vodácký sport má stále v oblibě. 

Dělali jsme jsme to prostě jenom jako koníček. Moje vodácké začátky začínali 

tím, že jsme na Vltavě chytli nějaký podechtovaný necky, udělali jsme z nich 

pramici, no a pak jsme s tím křižovali naprosto divoce Vltavou, parník neparník, 

jsem já říkám že mládí se musí přežít, jo? 

Vodácký sport trénoval dlouhou dobu a i přesto, že nezískal žádné medaile, jeho 

nadšení pro kajak trvá do dnešního dne. Díky své službě u pražských hasičů, se 

dostal do nejrůznějších krytů proti válečným útokům nacházející se pod Pražským 

hradem. 

Zajímavé by pro vás mohlo být, posledních 10 let před penzí, mě pozvali do 

svých služeb pražští hasiči jakožto stavaře a dostal jsem referát: evidence 

stálých tlakově odolných úkrytů. 

 

V současnosti pan Škalda pokračuje ve svých koníčcích. I v pokročilém věku zůstává 

aktivní a plný energie. Jezdí do ciziny, díky jeho lásce pro vodáctví. Učí se hrát na 

flétnu a studuje historii. 

 


